
Zpráva o činnosti AS ČVUT v roce 2017

Rok 2017 byl prvním rokem působení Akademického senátu ČVUT (AS ČVUT) ve
volebním období 2017 – 2019. Na 1. zasedání dne 11. 1. 2017 byl zvolen předsedou AS
ČVUT doc. Ing. Jan Janoušek, Ph.D., místopředsedkyní za akademické pracovníky byla
zvolena Ing. arch. Dana Matějovská, Ph.D. a místopředsedou za studenty byl zvolen
Ing. Stanislav Jeřábek. V roce 2017 působilo v AS ČVUT těchto osm stálých pracovních
komisí:

• legislativní komise (LK),

• hospodářská komise (HK),

• komise pro pedagogické záležitosti (KPZ),

• komise pro informační strategii (KIS),

• komise pro rozvoj (KR),

• komise pro vědu, tvůrčí činnost a doktorské studium (KVTD),

• komise pro SÚZ (KSUZ) a

• studentská komise (SK).

Na 1. zasedání AS ČVUT byli zvoleni tito předsedové stálých komisí: předsedou LK
byl zvolen RNDr. Petr Olšák, předsedou HK byl zvolen prof. Ing. František Hrdlička,
CSc., předsedou KPZ byl zvolen prof. Ing. Karel Kabele, CSc., předsedou KIS byl zvolen
prof. Dr. Ing. Jan Kybic, předsedou KVTD byl zvolen doc. RNDr. Vojtěch Petráček,
CSc., předsedkyní KSUZ byla zvolena Marie Dvořáková a předsedou SK byl zvolen Bc.
Pavel Bakovský. Na 2. zasedání AS ČVUT dne 25. 1. 2017 byl předsedou KR zvolen
prof. Ing. Jiří Nožička, CSc.

Materiály, které byly předkládány do AS ČVUT, byly projednávány před zasedáními
v jednotlivých komisích a/nebo předsednictvem, které je složeno z předsedy AS ČVUT,
místopředsedů a předsedů stálých komisí. Vedle přímých osobních diskuzí byly k diskuzím
a informování využívány také elektronické prostředky, konkrétně emaily a také nově zave-
dená diskuzní fóra: diskuzní fórum pro komunikaci uvnitř AS ČVUT a diskuzní fórum
pro komunikaci AS ČVUT s akademickou obcí a zaměstnanci ČVUT.

AS ČVUT se v roce 2017 sešel na jedenácti řádných a čtyřech mimořádných zasedáních.
Na těchto zasedáních bylo přijato celkem 159 usnesení. Dále se konala dvě výjezdní
zasedání AS ČVUT: výjezdní zasedání konané v květnu 2017 bylo také setkáním AS
ČVUT s rektorem, zástupci Vedení ČVUT, zástupci fakult a zástupci ústavů ČVUT.
Výjezdní zasedání konané v říjnu 2017 bylo primárně setkáním AS ČVUT s pěti kan-
didáty, kteří se přihlásili do voleb na příštího rektora ČVUT s funkčním obdobím 1. 2.
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2018 – 31. 1. 2022. AS ČVUT dále v říjnu 2017 organizoval představení těchto pěti
kandidátů před členy akademické obce a zaměstnanci ČVUT.

Oproti minulým rokům byl od dubna 2017 ze zasedání AS ČVUT nově uskutečňován
přímý videopřenos (stream) přes Internet, který byl dostupný po přihlášení se identitou
ČVUT členům akademické obce a zaměstnancům ČVUT.

V dalším textu následují zprávy z činností jednotlivých komisí. V příloze je uveden
přehled prezencí členek a členů AS ČVUT na jednotlivých zasedáních v roce 2017.

Zprávy z činnosti komisí
Legislativní komise
Legislativní komise AS ČVUT připravuje podklady pro rozhodnutí Akademickým

senátem ČVUT ve věcech legislativní povahy. Rok 2017 byl v tomto ohledu velmi či-
norodý. Bylo třeba reagovat na novelu zákona o vysokých školách úpravou vnitřních
předpisů ČVUT. Stručně se dá říci, že legislativní komise v první půlce roku se věnovala
předpisům celoškolským, které vyvrcholily přijetím Statutu a dalších vnitřních předpisů
senátem 31. května 2017, a v druhé půlce roku se věnovala předpisům fakultním a
ostatních součástí a dále celoškolskému Statutu Rady pro vnitřní hodnocení.

V případě celoškolských předpisů bylo zavedeno pravidlo, podle kterého je celoškolský
předpis předložen senátu a celé akademické obci s měsíčním předstihem a dále k němu mo-
hou na základě diskuse se členy akademické obce předkládat senátoři jednotlivé pozměňo-
vací návrhy. Tyto pozměňovací návrhy pak (společně s původními návrhy úplných znění)
v týdnu před jednáním senátu projednávala legislativní komise a připravila pro jednání
senátu ke každému návrhu stanoviska. Další stanoviska mohli přednést děkani fakult.
Přesně je tento postup rozepsán v dokumentu Postup při schvalování vnitřních předpisů,
který schválil AS ČVUT v březnu 2017. Statut ČVUT a další balík vnitřních předpisů
byl schválen po zapracování 25 pozměňovacích návrhů, které byly iniciativou jednotlivých
členů AS ČVUT.

V případě fakultních předpisů se ukázalo jako účelné, když předpis v přípravné podobě
byl fakultními orgány zaslán k předjednání v legislativní komisi AS ČVUT a na základě
takto vzniklých připomínek mohli na fakultě ještě reagovat před předložením předpisu
ke schválení ve fakultním senátu. Předpis postoupený fakultním senátem, který prošel
tímto způsobem předjednání, pak už nenarazil v procesu schvalování v AS ČVUT na
nové překážky.

V roce 2017 se legislativní komise sešla sedmkrát. Ze schůzek jsou pořízeny zápisy.
Dále projednávala velké množství legislativních otázek jen elektronicky. V tomto roce
připravila legislativní komise pro senát 85 stanovisek k různým otázkám legislativní po-
vahy včetně stanovisek k jednotlivým pozměňovacím návrhům. Dále legislativní komise
připravila text Jednacího řádu AS ČVUT, který byl schválen senátem v únoru 2017 a
poté v dubnu a v květnu byly ještě schváleny jeho modifikace.

Hospodářská komise
Hospodářská komise se zabývala těmito hlavními tématy:
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• zásady práce HK AS – návrhy pro AS,

• nedořešené problémy financování z roku 2016,

• programové financování vlády – akce ČVUT–CIIRC: prezentace prof. Kybice,
prohlášení prof. Konvalinky k odůvodnění návrhu na odvolání rektora,

• metodika rozpisu příspěvků a dotace přidělených ČVUT a oddělení prostředků na
mimonormativní financování pro rok 2017 a Výroční zpráva ČVUT o hospodaření
za rok 2016 – návrh neschválení obou dokumentů,

• schválení metodiky rozpisu a zprávy o hospodaření s konstatováním, že budova
ČVUT–CIIRC je sice předána, ale celá nedohotovena a pouze v předběžném užívání
a není jasný algoritmus úhrady provozních nákladů,

• rozpočet ČVUT na rok 2017 a osobní prohlášení předsedy HK.

Hospodářská komise se v roce 2017 sešla regulérně pětkrát, a to v termínech 20. 2.,
11. 4., 15. 6., 7. 9. a 13. 12. 2017.

Komise pro pedagogické záležitostii
Komise pro pedagogické záležitosti se v roce 2017 na svých jednáních zabývala a

připravovala stanoviska k těm částem nově schvalovaných vnitřních předpisů ČVUT (pří-
padně k pozměňovacím návrhům k těmto předpisům), které se týkají Bc. a Mgr. studia,
neboť jsou to právě tato studia, kterými se KPZ zabývá, Ph.D. studium nikoliv (tato stu-
dia patří do agendy KVTD). KPZ se tedy zabývala zejména příslušnými částmi Statutu
a Studijním a zkušebním řádem. Dále KPZ projednávala např. Příkaz rektora Úhrady
za mimořádné úkony pro akademický rok 2017/18, podmínky přijímacího řízení Bc. a
Mgr. programů MÚVS, a akreditace studijních programů MÚVS.

V roce 2017 se komise sešla celkem čtyřikrát a to v termínech 2. 2., 24. 4., 8. 9.,
22. 11. 2017 a proběhla dvě hlasování per rollam v termínech 28. 3. a 12. 12. 2017.
Zápisy z jednání i záznamy o hlasování per rollam jsou k dispozici ve složce komise na
sharepointu.

Komise pro informační strategii
Hlavní témata jednání KIS v roce 2017 byla:

• rozpočet a financování VIC ČVUT,

• financování odboru pro informační systém rektorátu,

• IT IP projekty řešené v letech 2016 a 2017 a jejich hodnocení,

• IT IP projekty plánované na rok 2018,

• infrastruktura pro zasedání AS ČVUT,
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• softwarové licence,

• fungování VIC ČVUT, rychlost reakce na podněty v Helpdesku,

• aktualizace Informační strategie ČVUT,

• GDPR.

Komise pro informační strategii se v roce 2017 sešla pětkrát: 15. 2., 22. 3., 19. 4.,
27. 6. a 26. 9. 2017. Zápisy z jednání jsou k dispozici na sharepointu.

Komise pro rozvoj
Komise pro rozvoj projednala Výroční zprávu hodnocení činnosti ČVUT a Hodnocení

IP 2016. Sešla se jednou během výjezdního zasedání AS ČVUT konaném v květnu 2017.

Komise pro vědu, tvůrčí činnost a doktorské studium
KVTD v 1. polovině roku 2017 projednávala zejména tato témata: kontrola finan-

cování projektů OPVK Postdok, Súrao (v součinnosti s HKí), a další. KVTD se v roce
2017 na svých jednáních dále zabývala a připravovala stanoviska k těm částem nově
schvalovaných vnitřních předpisů ČVUT (případně k pozměňovacím návrhům k těmto
předpisům), které se týkaly vědy, tvůrčí činnosti a doktorského studia (Statut ČVUT,
Studijní a zkušební řád pro studenty ČVUT – část pro doktorské studium, Řád pro
udělování titulu doktor honoris causa, Řád habilitačního řízení a řízení ke jmenování
profesorem, Statut emeritního profesora, Statut hostujícího profesora), v součinnosti s
KPZ (Bc. a Mgr. studium). V této návaznosti komise dále řešila dílčí předpisy na jed-
notlivých fakultách, tak jak byly do senátu předkládány před jejich schválením (zejm.
Řády doktorského studia fakult), dále podmínky přijímacího řízení studijních programů
ČVUT (Masarykův ústav vyšších studií, Kloknerův ústav, v případě doktorských pro-
gramů). Dále KVTD v průběhu roku 2017 projednávala i některá obecnější témata, bez
přímých závěrů (např. možné způsoby rozdělování RVO prostředků, RIV hodnocení na
ČVUT, Metodika 17+, aj.).

Komise pro SÚZ
Komise se sešla celkem třikrát, spolupracovala s ředitelem SÚZ a projednávala ubyto-

vací řád, harmonogram, ceník, ubytovací podmínky, organizační řád. Komise rozjednala
kontroly menz.

Studentská komise
Studentská komise jednala v roce 2017 celkem šestkrát, z toho třikrát prostřednictvím

telekonference. Ze zasedání jsou pořízeny zápisy, které jsou umístěny na sharepointu.
Těchto jednání se kromě členů komise z řad senátorů AS účastnili i prezident Studentské
unie ČVUT a zástupce ČVUT ve Studentské komoře Rady vysokých škol. Ke komunikaci
a řešení problémů mezi jednáními využívala komise aplikaci Slack a emailovou konferenci.
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Zpočátku roku se v komisi řešily především organizační záležitosti, komise se zabývala
rovněž vývojem smlouvy mezi Studentskou unií ČVUT a ČVUT a diskutovala podmínky
ubytování na kolejích a další body zasedání AS týkající se studentů. V březnu 2017 byl
vytvořen jednací řád komise, aby jednání měla určitá pravidla a tento jednací řád byl ještě
v březnu 2017 schválen. V březnu rovněž byl diskutován návrh nového Statutu ČVUT,
v němž Studentská komise požadovala některé úpravy týkající se především poplatkům
za překročení standardní doby studia plus jeden rok. V dubnu se komise vyjadřovala k
některým pozměňovacím návrhům vnitřních předpisů univerzity a v červnu se zabývala
změnami ve Studijním a zkušebním řádu ČVUT. Na svém posledním zasedání roku 2017
se řešila výše stipendií doktorandů, forma fungování Fondu studentských projektů a
některé body ze zasedání AS.

V Praze dne 28. května 2018 doc. Ing. Jan Janoušek, Ph.D.
předseda AS ČVUT
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řádky senátoři, sloupce zasedání AS ČVUT 2. 3. 4. 5. 6. 7. 8. 9. 10. 11. 12. 13. 14. 15.
prof. Ing. Zdeněk Bittnar, DrSc. (FSv) x x x x x x x x x x x
doc. Ing. Jiří Cajthaml, Ph.D. (FSv) x x x x x x x x x x x
prof. Ing. Karel Kabele, CSc. (FSv) x x x x x x x x x
Ing.arch. Robert Bouška (FSv) od 9.zasedání x x x x
Jan Matějka (FSv) do 8.zasedání x x x x x x
Ing. Michal Mára (FSv) x x x x x x x x x x
doc. Ing. Václav Bauma, CSc. (FS) x x x x x x x x x x x x x x
prof.Ing.František Hrdlička, CSc. (FS) x x x x x x x x x x x x x x
prof. Ing. Jiří Nožička, CSc. (FS) x x x x x x x x x x x x
Ing. Kryštof Šulc (FS) x x x x x x x x x x x x x
Ing. Jiří Volech (FS) x x x x x x
prof. Dr. Ing. Jan Kybic (FEL) x x x x x x x x x x x x x x
RNDr. Ilona Ali Bláhová, PhD. (FEL) x x x x x x x x x x x x x x
RNDr. Petr Olšák (FEL) x x x x x x x x x x x x x x
Bc. Pavel Bakovský (FEL) x x x x x x x
Bc. Jakub Begera (FEL) x x x x x x x x x
doc. RNDr. Vojtěch Petráček, CSc. (FJFI) x x x x x x x x x x x x
doc. Dr. Ing. Ivan Richter (FJFI) x x x x x x x x x x x x x x
doc. Ing. Jiří Mikyška, Ph.D. (FJFI) x x x x x x x x x x x
Ing. Kateřina Chytrá (FJFI) x x x x x x x x x x x
Bc. Michal Farník (FJFI) x x x x x x x x x x x x
Ing. arch. Dalibor Hlaváček, Ph.D. (FA) x x x x x x x x x
RNDr. Jiří Šrubař, Ph.D. (FA) x x x x x x x x x x x x x x
Ing. arch. Dana Matějovská, Ph.D. (FA) x x x x x x x x x x x x x x
Bc. Lukáš Hodek (FA) x x x x x x x x x x x
Bc. Josef Holeček (FA) x x x x x x x x x x x
Ing. Bc. Vladimír Faltus, Ph.D. (FD) x x x x x x x x x x x x x
Ing. Mgr. Jan Feit (FD) x x x x x x x x x x x
Ing. Tomáš Doktor (FD) x x x x x x x x x x x x x
Bc. Filip Konečný (FD) x x x x x x x x x
Marie Dvořáková (FD) x x x x x x x x x x
Ing. Yulia Efremova, Ph.D.(FBMI) x x x x x x x x x x x
Ing. Jan Kašpar (FBMI) x x x x x x x x x x x x
Mgr. Veronika Vymětalová, Ph.D.(FBMI) x x x x x x x
Mgr. Pavel Böhm (FBMI) x x x x x x x x x x x x
Bc. Tomáš Pokorný (FBMI) x x x x x x x x x
doc. Ing. Jan Janoušek, Ph.D. (FIT) x x x x x x x x x x x x x x
Ing. Zdeněk Muzikář, CSc. (FIT) x x x x x x x x x x
Ing. Radomír Polách (FIT) x x x x x x x x x x x x x x
Ing. Stanislav Jeřábek  (FIT) x x x x x x x x x x x x x x
Ing. Magda Friedjungová (FIT) x x x x x x x x x x
Ing. Bc. Pavel Andres, Ph.D., ING.PAED.IGIP (MÚVS) x x x x x x x x x x x x
PhDr. Jaroslav Schmid, CSc. (ÚTVS) x x x x x x x x x x x x
prof. Ing. Václav Hlaváč, CSc. (CIIRC) x x x x x x x x x x x x x
 Norbert Červený (MÚVS) x x x x x x x x x
Ing. David Čítek (KÚ) od 10.zasedání x x x x x
Žaneta Wurmová (MÚVS)do 9.zasedání x x x

Legenda: x ... senátor přítomen na zasedání
žluté podbarvení ... senátor nepřítomen na zasedání

Příloha I. Prezence členů AS ČVUT na zasedáních v roce 2017
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